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Política
DIJOUS

13 DE MAIG DEL 2010 7el Periòdic d’Andorra

El pacte inclou una desena de noves lleis
o modificacions per a la seva tramitació

33 Entre les accions plantejades
després de les conclusions de les
taules, destaca la gran quantitat
d’articulats compromesos per
l’Executiu. En aquest cas, ja s’ha
enviat la Llei de mesures provisio-
nals del sector elèctric i les refe-
rents a la reforma tributària sobre
fiscalitat directa.

33 Per als pròxims mesos resta
l’entrada a tràmit parlamentari de
la modificació de la Llei de pa-
tents, la modificació de la Llei de
marques, la Llei de creació de la
societat gestora de drets d’autor i
drets veïns i la Llei sobre la utilit-
zació dels signes d’Estat. A més,
també hi ha prevista l’entrada a
tràmit parlamentari d’una modifi-
cació de la Llei d’assegurances, la
del Projecte de llei de la funció de
l’estadística pública, el Projecte
de llei sobre l’impost de valor afe-
git i la modificació de la Llei d’in-

versions estrangeres. A aquests
articulats a desplegar, s’hi sumen
els nombrosos reglaments a què
Govern també es compromet,
com ara els que es refereixen a la
Llei de signatura electrònica, el de
la Llei de les llibertats sindicals
–que, de fet, juntament amb els
canvis al Codi de Relacions Labo-
rals també constitueixen un dels
compromisos de l’Executiu– i els
reglaments a la Llei de salut i se-
guretat en el treball.

33 Des de la Cambra, Escaler va
advertir que «l’important no és en-
trar lleis a tràmits parlamentari,
sinó assegurar-se que aquestes
tiraran endavant», manifestant els
dubtes sobre el fet que l’aritmèti-
ca parlamentària faci possible que
totes aquestes iniciatives prospe-
rin. Aquest és, de fet, un dels es-
culls que pot trobar el camí de les
accions de recuperació.

E
l dia després de la presenta-
ció de les conclusions a les
taules de diàleg –que han
desembocat en un pacte per

al treball i el desenvolupament
econòmic–, alguns dels principals
actors de les mateixes van fer la seva
valoració. Tots els agents contactats
van coincidir en celebrar el com-
promís explícit que el Govern va ma-
nifestar amb els seus 30 compromi-
sos –i les 127 accions que se’n deri-
ven–, així com en la importància
que tindrà la comissió de segui-
ment, el denominat «compromís ze-
ro», a l’hora que aquesta eina de tre-
ball col.lectiva continuï donant els
seus fruits.

El president de la CEA, Xavier Alti-
mir, va afirmar que aquesta és «la
primera vegada que es fa un docu-
ment amb fites a assolir i amb uns ti-
mings concrets», recordant com «ara
caldrà treballar i veure les accions»
que es desenvolupin. El líder de la

patronal va tornar a felicitar el Go-
vern «per escoltar els agents i redac-
tar el document» de conclusions i va
manifestar que ara cal que es tin-
guin en compte «noves opcions que
puguin sortir en el futur», incidint
en la necessitat que la comissió de

seguiment es constitueixi amb un
nombre reduït de representants per
tal de garantir l’operativitat.

En representació dels treballa-
dors, el secretari general de l’USdA,
Gabriel Ubach, va felicitar igual-
ment a l’Executiu pel fet que «s’ha

escoltat els diferents actors, cosa que
mai s’havia fet, agafant el toro per
les banyes». Ubach va recordar com
les actuacions plantejades van en
una dinàmica diferent a les fetes
fins ara, ja que «s’ha deixat de banda
el tema dels funcionaris, que sem-
pre es feien servir per desviar l’aten-
ció» a l’hora de prendre accions més
valentes. El líder sindical va afirmar
que amb la comissió de seguiment
es podran donar «respostes imme-
diates a problemes immediats», la
qual cosa va celebrar.

Des de la Micro, Petita i Mitjana
Empresa (Pime), el seu president,
Marc Aleix, va coincidir en els bene-
ficis que poden comportar les ac-
cions, les va qualificar de «total-
ment útils» i es va mostrar a l’expec-
tativa dels resultats. Aleix va reconèi-
xer que no s’han recopilat totes les
iniciatives plantejades, «com suc-
ceeix en tota negociació», en línies
generals s’ha arribat un bon acord.

LA CAMBRA, SATISFETA / Pel que fa a
la Cambra de Comerç, la seva direc-
tora, Pilar Escaler, va fer un balanç
positiu, tot i reconèixer que «el ca-
lendari és molt estret». Escaler va ce-
lebrar la sortida donada a qüestions
com ara la lluita contra l’intrusisme,
la millora dels tràmits duaners o la
recerca d’una imposició que no aug-
menti la pressió fiscal. Pel que fa a
l’IVA, però, Escaler va recordar que
«caldria baixar del 5%», tot i ser cons-
cient que el tipus màxim se situarà
en aquest barem. H
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intrusisme
NOVA FESOMIA
DE LA COMISSIÓ

< Fruit de les accions del Govern
i les línies iniciades amb les
taules, la comissió contra
l’intrusisme redueix els seus
integrants de nou a vuit
membres i passa a ser presidida
pel ministre Claude Benet, en
comptes de seguir amb l’actual
copresidència, segons va
explicar Jaume Bartumeu.

Satisfacció
generalitzada per
les conclusions
de les taules

BALANÇ DELS AGENTS IMPLICATS EN ELS GRUPS QUE HAN TREBALLAT PER A LA REACTIVACIÓ ECONÒMICA
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33 Una de les taules de diàleg liderades pel Govern.

EL PERIÒDIC

Patronal i sindicats
coincideixen en
l’èmfasi sobre la
comissió de seguiment


